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Protokół Nr XXIII/2017 
z XXIII sesji VII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 31 marca 2017 roku 
 

 Sesja Rady Gminy Fabianki rozpoczęła się o godz. 1605 i trwała do godz. 1900. Uczestniczyli w niej 
radni według załączonej listy obecności, sołtysi, Wójt Gminy - Zbigniew Słomski, Skarbnik Gminy – Wiesła-
wa Prajwos, Radna Powiatowa Barbara Wałęza, Radny Powiatowy Jan Krzyżanowski, Radny Powiatowy 
Tomasz Jezierski, Kierownik GOPS Maria Skotnicka, Kierownik GZO – Marek Migdał, Kierownik ZGK – 
Piotr Kujawski, Kierownik RFZ - Waldemar Marciniak. 
 
Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXIII sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kwo-
rum. Obecnych 12 radnych. Brak Radnego Tomasza Janiaka, Radnej Ewy Szczepańskiej oraz Rad-
nego Piotra Jettera. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana Wójta, 
pracowników Urzędu Gminy oraz sołtysów. 

 
Ad.2 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zawnioskował o dodanie projektu uchwały do porządku obrad, 

w punkcie 8: 
  ppkt 9) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia: „Miejscowego planu zago-

spodarowania przestrzennego w Szpetalu Górnym, gmina Fabianki”.  
   
W związku z brakiem dalszych wniosków, co do treści porządku obrad Przewodniczący RG zarządził głoso-
wanie nad zgłoszonym wnioskiem do porządku obrad. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” poparła 
wniosek Przewodniczącego RG Adama Rejmaka o dodanie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia: „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Szpetalu 
Górnym, gmina Fabianki”. 
 
Porządek obrad rozszerzono poprzez dodanie w pkt 8 ppkt. 9 w następującym brzmieniu:     
„9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia: „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Szpe-
talu Górnym, gmina Fabianki”. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia całości porządku obrad 

z poprawkami włącznie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XXIII sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
     1. Otwarcie XXIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
     2. Zatwierdzenie porządku sesji.      
3. Przyjęcie protokołów poprzednich sesji Rady Gminy: 
 a) Protokół Nr XXI/2017 z XXI sesji Rady Gminy w dniu 31.01.2017 r., 
 b) Protokół Nr XXII/2017 z XXII sesji Rady Gminy w dniu 28.02.2017 r.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z wykonania uchwał Rady. 
6. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
7. Analiza sprawozdania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z działalności w 2016 
r. oraz przedstawienie planu pracy komisji na 2017 rok. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
 1) w sprawie zmian do budżetu na 2017 r., 

2) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 
mieszkaniach chronionych, niebędących jednostkami organizacyjnymi Gminy Fabianki, dla osób 
pozbawionych schronienia, w tym dla osób bezdomnych, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym  Skó-
rzno, jednostka ewidencyjna Fabianki, 

4) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczeń użytkowych, 
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5) w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Samorządowi Województwa  Kujawsko-
Pomorskiego na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi  wojewódzkiej  nr 562 
polegającej na budowie chodnika nie wykraczającego poza pas drogi w  miejscowości Szpetal 
Górny” w trybie Drogowej Inicjatywy Samorządowej, 

6) w sprawie zmiany uchwały nr XVII/118/2016 z dnia 8 września 2016 r., 
7) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Fabianki, 
8) w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju  szkolnego, 
9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia: „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w Szpetalu Górnym, gmina Fabianki”. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
11. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
12. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
a) Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu Nr XXI z sesji 

RG w dniu 31 stycznia 2017 r.. 
 
Brak uwag. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
protokół Nr XXI/2017 sesji RG Fabianki z dnia 31 stycznia 2017 roku. 
 
b) Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu XXII z sesji 

RG Fabianki która odbyła się 28 lutego 2017 roku 
 
Brak uwag. Zarządził głosowanie. 
Na salę wszedł Radny Jetter Piotr.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujących się” przyjęła 
protokół Nr XXII/2017 sesji RG Fabianki z dnia 28 lutego 2017 roku. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił informacje o działaniach podejmowanych w okresie mię-

dzysesyjnym od 01.02.2017 r. do 31.03.2017 r. Poinformował, że wspólnie z Wójtem Gminy Fa-
bianki Zbigniewem Słomskim wzięli udział: 
1) w zebraniach sprawozdawczych organizowanych przez Zarządy gminnych jednostek Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu gminy Fabianki,   
2) w ramach objazdu terenu w marcu dokonali przeglądu głównych dróg gminnych,  
3) uczestniczyli z delegacją druhenek z gminy Fabianki w I Powiatowym Strażackim Dniu Druhenek 

zorganizowanym w dniu 24.02.2017 r. w Lubominie, gmina Boniewo. 
 W okresie  międzysesyjnym odbył kilka spotkań z  Wójtem Gminy Fabianki w następujących 
tematach bieżących: 
1) stanu technicznego melioracji na terenie gminy, 
2) realizowanych inwestycji oraz przygotowywanych nowych projektach inwestycyjnych, 
3) budowy sali gimnastycznej w Szpetalu Górnym. 

  Odbyli kilka spotkań z samorządowcami z naszego województwa w temacie planowanych 
zmian w ustroju samorządowym (centralizacja władzy, zmiany w ordynacji wyborczej …)  

  Uczestniczył w Urzędzie Gminy w zorganizowanym marcowym spotkaniu z dyrektorami 
szkół z terenu gminy w związku ze zmianami w systemie oświaty. 

   
Brak pytań do sprawozdania Przewodniczącego Rady. 

 
Ad. 5 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 

bieżącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXI oraz XXII sesji RG Fabianki 

(w załączeniu do protokołu). Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie międzysesyj-
nym od 01.02.2017 r. do 31.03.2017 r. Poinformował, że  od początku roku ruszyły prace związane z 
przebudową stadionu sportowego w Chełmicy Dużej, których wykonawcą jest Zakład Budownictwa 
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Klasycznego i Sportowego „CHOJNACCY” z Witoszowa Górnego. Obecnie trwa korytowanie tere-
nu pod boisko główne i pod nawierzchnie poliuretanowe części lekkoatletycznej. W wyniku realiza-
cji inwestycji w Chełmicy powstanie nowoczesny kompleks lekkoatletyczny i zmodernizowane boi-
sko piłkarskie. Na stadionie zostanie wykonany drenaż i kanalizacja deszczowa. 
Na część lekkoatletyczną stadionu złożą się: 
- bieżnia lekkoatletyczna 400 m 4- torowa, a na dystansie 100 i 110 m 5-torowa, 
- skocznia skoku wzwyż w zakolu bieżni za polem za bramkowym,  
- skocznia do skoku w dal i trójskoku,  
- rzutnia do pchnięcia kulą,  
- rzutnia do rzutu oszczepem,  
- rzutnia do rzutu dyskiem i młotem.  
 Zostanie zakupiony również sprzęt lekkoatletyczny.  
Wartość całej inwestycji to niemal 1,9 mln zł. Gmina Fabianki pozyskała na jej realizację dotację w 
wysokości 900 tys. zł z Ministerstwa Sportu i Turystyki w ramach Programu rozwoju infrastruktury 
lekkoatletycznej – edycja 2016. Zakończenie przebudowy nastąpi do końca roku 2017.  
 31.01.2017 r. została wydana przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu promesa udzielenia dotacji w wysokości  do 10.000 zł na wykonanie nasadzeń 
drzew i krzewów  na terenie Gminy Fabianki. Promesa ważna jest do 30.09.2017 r.    
 01.02.2017 r.  przeprowadzona została kontrola Urzędu Marszałkowskiego na miejscu reali-
zacji operacji pn. „Przebudowa drogi gminnej Fabianki – Chełmica Mała” współfinansowanej z 
PROW 2014-2020. W raporcie z czynności kontrolnych nie zgłoszono żadnych uwag do realizacji 
operacji. W związku z pozytywnym wynikiem kontroli na konto gminy została przekazana 27 lutego 
dotacja z PROW w wysokości 401.542,00 zł, co stanowi 63,63% kosztów związanych z przebudową 
drogi. 
 03.02.2017 r. podpisana została umowa z Zakładem Analiz Środowiskowych Eko-Precyzja z 
Ustronia na przygotowanie programu rewitalizacji dla gminy Fabianki. Wartość umowy to 11.900 zł. 
Obecnie trwają prace nad częścią diagnostyczną programu rewitalizacji, która pozwoli wyodrębnić 
obszar zdegradowany w gminie. 
Trwają roboty budowlane na następujących inwestycjach: 

- budowa  sali gimnastycznej w Szpetalu Górnym, 
- przebudowa  i remont pomieszczeń na lokale mieszkalne w Witoszynie  Nowym. 

 09.02.2017 r. w siedzibie Starostwa Powiatowego we Włocławku podpisana została umowa z 
Wykonawcą robót budowlanych związanych z rozbudową drogi powiatowej nr 2905C Szpetal Gór-
ny – Kulin (ul. Dobrzyńska) tj. Przedsiębiorstwem Budownictwa Drogowo – Inżynieryjnego S.A. w 
Toruniu oraz umowa z Inspektorem nadzoru inwestorskiego tj. Zakładem Usług Technicznych inż. 
Czesław Młynarczyk z  w Mogilnie. 
 Zadanie realizowane jest w partnerstwie z samorządem Gminy Fabianki w ramach Programu 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 – 2019 (edycja 2017). Całkowita 
jego wartość wynosi 5.824.365,43 zł, z czego:  

- 2.912.182,00 zł dotacja z PRGiPID,  
- 2.009.406,57 zł  środki z budżetu Powiatu Włocławskiego -  Beneficjenta zadania,   
- 902.776,86 zł  środki z budżetu Gminy Fabianki - Partnera zadania – tj. 31% wkładu wła-
snego Beneficjenta).  

 Inwestycja zakłada rozbudowę drogi powiatowej na odcinku o długości 2.862 km. Zakres rze-
czowy zadania obejmuje m.in.:  

-  poszerzenie szerokości jezdni z 5,2 m do 6,0 m, 
-  wykonanie poboczy z kruszywa naturalnego o szer. 1 m,  
-  zmianę kategorii ruchu z KR2 na drogi o KR3, 
-  zwiększenie nośności z 80 na 115 kN/oś, 
-  budowę drogi dla pieszych i rowerów na całym odcinku szerokości 2,5 m, 
-  kompleksowe odwodnienie drogi (ułożenie rurociągu), 
-  uzupełnienie oświetlenia drogowego, 
-  budowę przystanków autobusowych z peronami,  
-  rozbudowę skrzyżowania z drogą krajową nr 67 (DK67),  
-  budowę przejść dla pieszych w tym azyli na przejściach dla pieszych,  
-  doświetlenie przejść oraz budowę oznakowania aktywnego na przejściach.  

        W związku z rozpoczęciem realizacji inwestycji z dniem 28 marca 2017 r. została wprowa-
dzona czasowa zmiana organizacji ruchu na ulicy Dobrzyńskiej na odcinku od Szpetala Górnego do 
Kulina.   
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       Z uwagi na zakres przewidzianych robót, w tym zwłaszcza wykopy związane z ułożeniem ko-
lektora deszczowego oraz wykonaniem konstrukcji drogi powiatowej, zachodzi konieczność za-
mknięcia drogi powiatowej nr 2905C dla ruchu kołowego z wyłączeniem mieszkańców ulicy Do-
brzyńskiej oraz służb komunalnych i ratunkowych. Planowana trasa objazdu przebiegać będzie ulicą 
Włocławską, Płocką (Szpetal Górny) oraz drogą krajową nr 67 (ul. Wiślana). Trasa tymczasowej li-
nii komunikacji miejskiej MPK przebiegać będzie przez ulicę Lipową. Wykonawca w/w inwestycji, 
zgodnie z zawartą umową ma czas na realizację robót do dnia 15.09.2017 r. 

W związku z planowanymi zmianami funkcjonowania samorządów w dniu 10.02.2017 r. w 
Bydgoskim Centrum Targowo-Wystawienniczym odbyło się forum z udziałem wójtów, burmi-
strzów, prezydentów i starostów z terenu całego województwa kujawsko-pomorskiego, poświęcone 
roli samorządów. Forum zakończyło przyjęte przez aklamację stanowisko, w którym samorządowcy 
z terenu Kujawsko-Pomorskiego wyrazili swoje zaniepokojenie propozycjami zmian funkcjonowa-
nia samorządów w Polsce, a nawet sprzeciw.  

  10.02.2017 r. odbyłem spotkanie z kierownictwem Agencji  Nieruchomości Rolnych w Byd-
goszczy w sprawie możliwości pozyskania gruntów. Jednym z tematów rozmów było pozyskanie  
gruntów pod urządzenie cmentarza w Chełmicy Dużej.  

  15.02.2017 r.  wniosek gminy Fabianki o dotację z Programu Operacyjnego Pomoc Technicz-
na 2014-2020 na przygotowanie programu rewitalizacji dla gminy uzyskał pozytywną ocenę formal-
ną i został skierowany do oceny merytorycznej. Dotacja na opracowanie lub aktualizację programów 
rewitalizacji wynosi 90% kosztów kwalifikowanych. Rozstrzygnięcie konkursu planowane jest na 
kwiecień br.  

  16.02.2017 r.  w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu złożyliśmy wniosek o dofinansowanie 
operacji pn. „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w sołectwie Bogucin” w ramach PROW 2014-
2020. Operacja zakłada budowę kanalizacji sanitarnej na obszarze Bogucina poza aglomeracją oraz 
przydomowych oczyszczalni ścieków w Bogucinie i Osieku. Koszty kwalifikowane to 1 209 310 zł, 
a dofinansowanie z PROW wynosi 63,63% tj. 769 483 zł. W dniu 2 marca Urząd Marszałkowski 
ogłosił listę operacji z zakresu gospodarki wodno-ściekowej informującą o kolejności przysługiwa-
nia pomocy. Wśród zakwalifikowanych operacji jest wniosek gminy Fabianki. Obecnie trwa weryfi-
kacja formalna i merytoryczna wniosków.  

  Wspólnie z przewodniczącym Rady Gminy Fabianki Panem Adamem Rejmakiem uczestni-
czyliśmy w odbywających się spotkaniach sprawozdawczych organizowanych przez zarządy jedno-
stek Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu gminy Fabianki 

  20.02.2017 r. w Centrum Kultury „Browar B” we Włocławku uczestniczyliśmy w konferencji 
regionalnej „Dobra Szkoła” z udziałem Minister Edukacji Narodowej Pani Anny Zalewskiej, która 
spotkała się z parlamentarzystami, samorządowcami, przedstawicielami oświaty i rodzicami. Gospo-
darzami  spotkania byli Wojewoda Kujawsko-Pomorski oraz Kujawsko-Pomorski Kurator Oświaty.  

 Pani Minister w swoim wystąpieniu zaakcentowała najważniejsze cele reformy edukacji zaznaczając 
przy tym, że reforma edukacji jest przemyślana i dobrze przygotowana, również pod względem fi-
nansowym. Podkreśliła, że szkoła powinna być blisko ucznia i jego rodziców, z dążeniem do jedno-
zmianowości oraz tworzenia małych, przyjaznych klas. Istotą reformy jest także premiowanie ma-
łych, lokalnych szkół. Zadeklarowała, że  jednostki samorządu terytorialnego mogą  liczyć na daleko 
idącą pomoc we wdrażaniu zmian.  

  20.02.2017 r. odbyło się spotkanie z nauczycielami  Szkoły Podstawowej w  Fabiankach, któ-
rego tematem były sprawy związane ze zmianami w systemie oświaty.  

  20.02.2017 r. została przeprowadzona rozmowa z Panem Janem Bielickim, autorem książki pt. 
”Fabianki i okolice. Materiały do dziejów.” 

 Tematem rozmowy była sprawa zakupu książki przez nasz samorząd i pomocy w upublicznieniu 
informacji o książce z wykorzystaniem sołeckich tablic informacyjnych, strony internetowej, współ-
pracy ze szkołami. W marcu br. został zwiększony jej nakład. Książkę można nabyć bezpośrednio u 
autora.  

  21.02.2017 r. uczestniczyliśmy w pierwszym w tym roku Walnym Zebraniu Członków Sto-
warzyszenia LGD Dorzecza Zgłowiączki. Najważniejszymi kwestiami omawianymi na spotkaniu 
było sprawozdanie Zarządu za rok 2016, sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie Komisji Rewi-
zyjnej. Członkowie Stowarzyszenia udzielili Zarządowi absolutorium za rok 2016. Walne zebranie 
członków podjęło również uchwałę, która wprowadza zmiany do statutu Stowarzyszenia. Zarząd 
przedstawił plan działania na rok 2017, w którym także przypada 10 rocznica założenia organizacji.  

  22.02.2017 r. braliśmy udział w szkoleniu  w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu w zakre-
sie przygotowywania lokalnych programów rewitalizacji.  

  22.02.2017 r. prowadziłem rozmowy z Wicemarszałkiem i członkiem Zarządu Województwa 
Panią Anetą Jędrzejewską w sprawie budowy chodnika na ulicy Płockiej w Szpetalu Górnym i kom-
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pleksowego remontu drogi wojewódzkiej nr 562, a głównie budowy chodnika z Nasiegniewa w kie-
runku Szpetala Górnego. 

  24.02.2017 r.  braliśmy udział w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu z udzia-
łem przedstawiciela Ministerstwa Sportu i Turystyki. Przedmiotem spotkania były programy wspar-
cia rozwoju infrastruktury sportowej wdrażane przez ministerstwo w ramach Funduszu Rozwoju 
Kultury Fizycznej, ze szczególnym uwzględnieniem zmian wprowadzonych w ostatnim czasie. 

  24.02.2017 br. w Lubominie, gmina Boniewo odbył się I Powiatowy Strażacki Dzień Druhe-
nek, którego organizatorami byli: Zarząd Powiatowy Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP 
we Włocławku, Starostwo Powiatowe we Włocławku, Urząd Gminy Boniewo, Urząd Gminy Cho-
ceń. Inicjatorkami zorganizowania święta druhenek były członkinie OSP z gminy Boniewo, Choceń 
i Lubraniec. W powiecie włocławskim w szeregach ochotniczych straży pożarnych na koniec 2016 r 
działało 340 kobiet. W spotkaniu wzięła udział delegacja druhenek z Gminy Fabianki, którym towa-
rzyszyliśmy wspólnie z przewodniczącym Rady Gminy Panem Adamem Rejmakiem.  

  24.02.br  odbyłem kolejne spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych z terenu gminy 
Fabianki w sprawie omówienia zmian w oświacie. 

 W spotkaniu uczestniczył również przewodniczący Rady Gminy Pan Adam Rejmak. 
  27.02.2017 r.  braliśmy udział  w spotkaniu Kujawsko-Pomorskiego Stowarzyszenia Samo-

rządowego „SALUTARIS” w Tłuchowie. Przedmiotem spotkania była prezentacja możliwości za-
kupów grupowych ubezpieczeń majątkowych i OC dla samorządów członkowskich. Wstępnie wyra-
żono zainteresowanie koncepcją wspólnego zakupu ubezpieczeń. SALUTARIS przygotuje i roześle 
do gmin bardziej szczegółowe założenia tego przedsięwzięcia.  

  01.03.2017 r. złożyliśmy do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu wniosek o pożyczkę na zakup recyklera i skrapiarki.  08 marca Fundusz udzielił 
promesy udzielenia pożyczki na ten zakup inwestycyjny. Obecnie trwa kompletowanie dokumentów 
wymaganych do podpisania umowy pożyczki. 

  01.03.2017 r. braliśmy udział w szkoleniu w Przysieku zorganizowanym przez Urząd Mar-
szałkowski dotyczącym zmian w zakresie przygotowywania rocznych sprawozdań gmin z gospoda-
rowania odpadami komunalnymi. 

  Odbyłem kilka rozmów z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
w temacie budowy ronda i remontu całego odcinka drogi krajowej. 

  12.03.2017 r. uczestniczyłem w uroczystości wręczenia sztandaru Kołu Pszczelarzy z Bo-
brownik.  

  13.03.2017 r. w Przysieku odbyło się pierwsze w tym roku spotkanie delegatów Kujawsko – 
Pomorskiej Izby Rolniczej.  

 W trakcie dyskusji poruszyłem kwestie związane z : 
  - niską dochodowością rolników, 
  - problemami związanymi z nabywaniem gruntów od osób prywatnych,   

- możliwościami wydzierżawiania gruntów od Agencji Nieruchomości Rolnych. Zwróciłem 
również uwagę na zgłaszane propozycje rządowe dotyczące zmian w prawie łowieckim Do-
tyczących wypłat odszkodowań i szacowania strat.  

  Efektem spotkania w miesiącu lutym było kolejne spotkanie w dniu 13.03.2017 r. z przedsta-
wicielami Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych, które odbyło się w Nasiegniewie. 
Głównym tematem spotkania z udziałem Pana Adama Koc – z-cy kierownika Sekcji Gospodarowa-
nia Zasobem oraz Pana Czesława Warszawskiego z filii w Nasiegniewie było poszukiwanie możli-
wości wydzierżawienia gruntów rolnikom z terenu gminy Fabianki. 

  13.03. 2017 r. podpisano umowę na „Przebudowę drogi gminnej nr 190215C Skórzno-
Chełmica Duża” z Włocławskim Przedsiębiorstwem Robót Drogowych sp. z o.o. Nowa Wieś, ul. Ja-
na Pawła II nr 7 Kruszyn. 

  16.03.2017 r. uczestniczyłem w ogólnopolskim Forum Samorządowym w Warszawie zorga-
nizowanym przez Związek Miast Polskich, Związek Gmin Wiejskich RP, Unię Metropolii Polskich, 
Związek Województw RP, Związek Powiatów Polskich, Unię Miasteczek Polskich i Ogólnopolskie 
Porozumienie Organizacji Samorządowych. Celem Forum było omówienie aktualnej sytuacji samo-
rządu terytorialnego i podjęcie działań w obronie konstytucyjnych zasad samorządności. Uczestnicy 
Forum wyrazili zdecydowany sprzeciw wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego w Pol-
sce, w szczególności w zakresie rozwiązań o charakterze ustrojowym, mających doprowadzić do 
ograniczenia swobody poszczególnych wspólnot samorządowych oraz zmian w samorządowym 
prawie wyborczym.  

  W wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego w dniu 17.03.2017 r. została pod-
pisana umowa na zakup fabrycznie nowego pojazdu specjalistycznego typu śmieciarka – służącego 
do selektywnej zbiórki odpadów i odpadów komunalnych za cenę 527.000  zł. Promesę udzielenia 
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pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na za-
kup śmieciarki otrzymaliśmy 30 stycznia br. Do Funduszu został w marcu dostarczony komplet do-
kumentów wymaganych do podpisania umowy pożyczki. 

  20.03.2017 r. w Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Przysieku odbyło się  III Kujawsko- Po-
morskie Forum Samorządowe, którego tematem było omówienie spraw związanych z procesem 
wdrażania RPO WK-P na lata 2014 – 2020 oraz przedstawienie wniosków, jakie dla Strategii rozwo-
ju województwa niesie przyjęta przez rząd Strategia na rzecz Odpowiedzialnego Rozwoju. Podczas 
forum została także przedstawiona informacja na temat kierunków przekształceń w systemie plano-
wania przestrzennego na poziomie lokalnym i Regionalnym oraz w ramach dyskusji wymieniono 
poglądy na temat kierunków zmian współczesnego samorządu terytorialnego. 

  20.03.2017 r.  został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu o przyznanie dotacji na demontaż, transport i unieszkodliwienie wy-
robów zawierających azbest, na kwotę 43 358,00 zł. W ramach zadania planujemy wykonać demon-
taż pokryć dachowych z 11 obiektów (ok. 32 ton: budynki mieszkalne, gospodarcze, handlowy).  

 Wywieziemy również zdemontowane z 10 budynków  (mieszkalnych i gospodarczych) wyroby za-
wierające azbest, które w dalszym ciągu zalegają na posesjach (ok. 30 ton). 

  21.03.2017 r.  odbyła się uroczystość jubileuszowa 65 – Lecia pożycia małżeńskiego. Żelazne 
Gody obchodzili Państwo Regina i Edmund Wasielewscy ze Starego Witoszyna. Pan Edmund 
oprócz pracy w gospodarstwie rolnym przez długie lata pełnił różne funkcje społeczne. Był radnym, 
sołtysem, przewodniczącym rady sołeckiej. Pani Regina oprócz codziennych obowiązków i pracy w 
gospodarstwie wspierała męża w jego działalności. Z okazji tak doniosłej uroczystości Jubilatom zo-
stały złożone gratulacje z życzeniami kolejnych pięknych jubileuszy w jak najlepszym zdrowiu, za-
dowoleniu i pomyślności. 

  22.03.2017 r. odbyłem spotkanie z członkiem Zarządu Województwa Kujawsko – Pomor-
skiego Panią Anetą Jędrzejewską w temacie ponownego zorganizowania bezpłatnego wyjazdu do 
Zielonej szkoły dla 40 uczniów, co jest kontynuowane od dwóch lat. Na spotkaniu poruszono kwe-
stię remontu drogi wojewódzkiej polegającego na budowie chodnika z Nasiegniewa do Szpetala 
Górnego.  

  Trwają przygotowania do ogłoszenia procedury przetargowej na zadanie pn. „Przebudowa 
drogi wojewódzkiej nr 562 polegająca na budowie chodnika nie wykraczającego poza pas drogi w 
miejscowości Szpetal Górny” w ramach Drogowej Inicjatywy Samorządowej przez Zarząd Dróg 
Wojewódzkich wspólnie z Departamentem Infrastruktury Drogowej i Bezpieczeństwa Ruchu Urzędu 
Marszałkowskiego w Toruniu.   

 Ponadto dla potrzeb realizacji zadania została powołana przez Urząd Marszałkowski komisja bezpie-
czeństwa ruchu drogowego pracująca w temacie wprowadzenia zmian w organizacji ruchu.    

 W dniu 23.03.2017 r. komisja w tej sprawie odbyła spotkanie w terenie.   
  W marcu odbyłem spotkanie z mieszkańcami ul. Wspólnej, Jasnej, Zagajnikowej i Bajecznej 

w sprawie uregulowania stosunków wodnych w planowanej w niedalekiej przyszłości inwestycji ja-
ką jest budowa kanalizacji, a także przebudowa drogi ulicy Jasnej, Wspólnej, Zagajnikowej i Ba-
jecznej.  

  Przeprowadziłem kilka spotkań z przedstawicielami Kujawsko – Pomorskiego Zarządu Melio-
racji i Gospodarki Wodnej we Włocławku w sprawie udrożnienia melioracji na terenie Bogucin, 
Szpetal Górny, Fabianki, Chełmica Mała.  

  28.03.2017 r. braliśmy udział w spotkaniu informacyjnym zorganizowanym przez Urząd Mar-
szałkowski w Toruniu na temat projektu pn. „Infostrada Pomorza i Kujaw 2.0”. Przygotowywany 
projekt dotyczy kolejnego etapu wdrażania e-administracji w samorządach województwa kujawsko-
pomorskiego. 

  30.03.2017 r. uczestniczyliśmy w konferencji pn. „Plan inwestycyjny dla Europy – Plan Junc-
kera w procesie zrównoważonego rozwoju regionów”. W konferencji, która odbyła się w Dworze 
Artusa w Toruniu udział wzięli m.in. Marszałek Piotr Całbecki, Sekretarz Stanu w Ministerstwie 
Rozwoju Jerzy Kwieciński i przedstawiciel Europejskiego Banku Inwestycyjnego Rafał Rybacki. 
Podczas spotkania omawiano rolę instrumentów finansowych w rozwoju regionów, a także możli-
wości, jakie przez samorządami otwiera Europejski Fundusz Inwestycji Strategicznych. 

  W miesiącach luty – marzec prowadzony był nabór i weryfikacja deklaracji udziału mieszkań-
ców gminy w projekcie pn. „Czysta energia w gminie Fabianki”. W ramach projektu budowane będą 
mikroinstalacje odnawialnych źródeł energii takie jak panele fotowoltaiczne, pompy ciepła i kolekto-
ry słoneczne. Oprócz mikroinstalacji na indywidualnych budynkach mieszkalnych panele fotowolta-
iczne zostaną zainstalowane również na dwóch budynkach gminnych: urzędu gminy i szkoły pod-
stawowej w Cypriance. W terminie do 28 kwietnia br. złożony zostanie wniosek o dofinansowanie 
zadania z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Poziom 
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dofinansowania wynosi 50% kosztów kwalifikowanych. W przypadku budynków mieszkalnych po-
zostałą połowę kosztów budowy mikroinstalacji pokrywają mieszkańcy. 

  Odbyłem kilka spotkań z developerami  w sprawie budowy mieszkań na terenie gminy Fa-
bianki.  

  Cyklicznie w Urzędzie Gminy prowadzone są  spotkania  z wykonawcami i inspektorami nad-
zoru realizujących zadania jak:  budowa sali gimnastycznej w Szpetalu Górnym oraz przebudowa 
stadionu w Chełmicy Dużej. 

  Z przedstawicielami Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa we Włocławku pro-
wadzone były rozmowy w sprawie zorganizowania w naszej gminie szkolenia dla rolników z zakre-
su dopłat bezpośrednich. Ustalono, że  szkolenie odbędzie się w dniu 04.04.2017 r. o godz. 12,00 w 
świetlicy w Skórznie, którego tematem będzie omówienie  zasad wypełniania wniosku o przyznanie 
płatności bezpośrednich na rok 2017 oraz realizacja wymogu zazielenienia.  

 
Brak pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
Ad. 6 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji. 
 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Spraw Społecznych i Komisji Budżetu i Finansów wypracowane na posiedzeniu w dniu 29 
marca 2017 roku (w załączeniu do protokołu) 

 
Radny Cackowski Adam – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego zorganizowanej wraz z Komisją Rewizyjną 
wypracowane na posiedzeniu w dniu 27 marca 2017 roku (w załączeniu do protokołu). 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – odczytał wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” w dniu 

29.03.2017 r. Nadmienił, że posiedzenie odbyło się pełnym składzie statutowym. Radni zapoznali się 
i dokonali analizy materiałów przygotowanych na XXIII sesję Rady Gminy Fabianki, m.in.: 

1. analizą sprawozdania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z działalno-
ści w 2016 r. oraz planem pracy komisji na 2017 r. 

2. projektami uchwał:  
- w sprawie zmian do budżetu na 2017 r., 
-  w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wspar-

cia i mieszkaniach chronionych, niebędących jednostkami organizacyjnymi Gminy Fabianki, dla 
osób pozbawionych schronienia, w tym dla osób bezdomnych, 

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Skó-
rzno, jednostka ewidencyjna Fabianki, 

- w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczeń użytkowych, 
- w sprawie udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej Samorządowi Województwa  Kujawsko-

Pomorskiego na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi  wojewódzkiej nr 562 
polegającej na budowie chodnika nie wykraczającego poza pas drogi w  miejscowości Szpetal 
Górny” w trybie Drogowej Inicjatywy Samorządowej, 

- w sprawie zmiany uchwały nr XVII/118/2016 z dnia 8 września 2016 r., 
- zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Fabianki, 
- w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju  szkol-

nego. 
Dodał, że dużo czasu poświęcono omówieniu projektu uchwały dotyczącej dostosowaniu szkół do 
nowego ustroju szkolnego. W trakcie dyskusji zwracano uwagę na sprawę całościowego rozwiązania 
problemów związanych z nowym ustrojem szkolnym. Ustawa mówiąca o nowym ustroju szkolnym 
niesie za sobą wiele problemów, często bolesnych i skomplikowanych dla samorządów w tym samo-
rządu Gminy Fabianki, np. zwolnienia nauczycieli, wykorzystanie obiektów szkolnych po likwido-
wanych gimnazjach, itp.   
Klub Radnych „Jedność” wypracował następujące wnioski: 

1. Zwrócić się na najbliższej sesji do Wójta Gminy Fabianki o przekazanie wyczerpującej informa-
cji na temat planowanych i realizowanych inwestycji takich jak: 
- budowa hali sportowej w Szpetalu, 
- remont i modernizacja stadionu w Chełmicy, 
- budowa chodnika na ul. Płockiej, 
- budowa ronda w Szpetalu, 
- remont ulicy Dobrzyńskiej. 
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2. Przystąpić niezwłocznie do przeglądu i remontu dróg gminnych. 
 
W dalszej części posiedzenia Klubu omówiono sprawy bieżące dotyczące Gminy Fabianki i jej 
mieszkańców, a także sprawy wewnątrz klubowe.    

 
Ad.7 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana Andrzeja Kwaśniewskiego Koordynatora GKRPA o 

krótkie omówienie sprawozdania z działalności w 2016 r. oraz planu pracy na 2017 r. z uwagi na to, 
iż szczegółowiej omawiane było to na komisjach. 

 
Koordynator GKRPA – krótko przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w 2016 roku oraz plan pra-

cy na 2017 r. (w załączeniu do protokołu). 
 
Brak pytań do sprawozdania i planu pracy GKRPA . 
 
Ad.8 
pkt 1)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o krótkie przedstawienie 

zmian, które zaszły w uchwale oraz w budżecie.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała, że zmian w budżecie dokonano na podstawie decyzji 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego: 
- Nr WFB.I.3120.3.9.2017/75 z dnia 15 marca 2017 r. zwiększającej dotacje celową w dziale 600 
Transport i łączność z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania "Przebudowa drogi gminnej nr 
190215C Skórzno-Chełmica Duża, 
- Nr WFB.I.3120.3.10.2017/84 z dnia 21 marca 2017 r. przyznającej dotację w dziale 801 Oświata i 
wychowanie z przeznaczeniem na udzielenie gminom dotacji celowej z budżetu państwa ba realiza-
cję zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego w 2017 r., 
- Nr WFB.I.3120.3.11.2017/84 z dnia 23 marca 2017 r. zwiększającej plan dotacji w dziale 854 Edu-
kacyjna opieka wychowawcza z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej 
dla uczniów o charakterze socjalnym. 

 Zgodnie z przepisami zwiększono plan odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, na 
wniosek pracowników dokonano przeniesień między rozdziałami i paragrafami, wycofano środki 
własne z zadania "Przebudowa drogi gminnej nr 190215C Skórzno-Chełmica Duża. 

 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem uchwa-

ły. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/197/2017 z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie zmian do budżetu na 2017 rok. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – ogłosił kilkuminutową przerwę.  
 
Salę opuścił Radny Bartłomiej Stawisiński.  

 
pkt 2) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – wznowił obrady i poprosił Panią Marię Skotnicką Kierownik GOPS o 

krótkie przedstawienie projektu uchwały.  
 
Kierownik GOPS Maria Skotnicka – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych za-

sad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, niebędą-
cych jednostkami organizacyjnymi Gminy Fabianki, dla osób pozbawionych schronienia, w tym dla 
osób bezdomnych. Poinformowała, że zgodnie z ustawą o pomocy społecznej na gminie ciąży obo-
wiązek ponoszenia opłat za pobyt w ośrodkach wsparcia osób, które nie mają schronienia. Dodała, 
że z uwagi na, że co niektórzy bezdomni mają swoje środki na utrzymanie i przekraczają kwotę 
określoną w ustawie muszą ponosić pewne opłaty. Na terenie jest jedna taka osoba, dlatego też mu-
sieliśmy wywołać taką uchwałę.  
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/198/2017 z dnia 31 marca 2017 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad po-
noszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, niebędących jednost-
kami organizacyjnymi Gminy Fabianki, dla osób pozbawionych schronienia, w tym dla osób bezdom-
nych.  
 
pkt 3) 
Wójt Gminy – poinformował, że chodzi o sprzedaż gruntów po byłej kolejce. Część gruntów jest zagospoda-

rowana rolniczo przez właścicieli przyległych działek i oni są zainteresowani zakupem.   
                Dodał, że sprawa ciągnie się długie lata i część gruntów po byłej kolejce jest nieużytkowana co po-

woduje degradację środowiska, stąd też postanowił rozwiązać powyższy problem  przez sprzedaż za-
interesowanym działek. To z kolei poprawi estetykę otoczenia oraz rozwiąże się problem nabyw-
com.  

 
Radny Przybyszewski Marian – zapytał jaka jest wycena tych gruntów?  
 
Wójt Gminy – odpowiedział, że najpierw Rada Gminy musi podjąć stosowną uchwałę, a dopiero później 

może podejmować dalsze czynności, w ramach których będzie też wycena gruntów przez rzeczo-
znawcę.    

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/199/2017 z dnia 31 marca 2017 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nie-
ruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Skórzno, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
 
pkt 4) 
Wójt Gminy – poinformował, że w tym roku wygasa umowa na wynajem pomieszczeń z Niepublicznym 

Zakładem Opieki Zdrowotnej Medyk w budynku po byłym zakładzie  energetycznym. W miesiącu 
wrześniu NZOZ musi złożyć deklarację o dalszej egzystencji, stąd wywołujemy uchwałę. Chcąc 
wynająć pomieszczenia na dłuższy okres niż 3 lata musi być podjęta uchwała Rady w tej sprawie.  

 
Brak pytań.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/200/2017 z dnia 31 marca 2017 roku w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 
najem pomieszczeń użytkowych. 
 
pkt 5) 
Wójt Gminy – powiedział, że uchwała wywoływana jest na prośbę Urzędu Marszałkowskiego, podobnie jak 

przy zawieranej współpracy z Powiatem.  
 
Brak pytań.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/201/2017 z dnia 31 marca 2017 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej i 
rzeczowej Samorządowi Województwa Kujawsko-Pomorskiego na realizację zadania inwestycyjnego 
pn. „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 562 polegającej na budowie chodnika nie wykraczającego poza 
pas drogi w miejscowości Szpetal Górny” w trybie Drogowej Inicjatywy Samorządowej,. 
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pkt 6) 
Kierownik RFZ Waldemar Marciniak – poinformował, iż w związku z tym, że w roku bieżącym realizuje-

my projekt wspierany dotacjami celowymi budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie 
Gminy Fabianki, a projekt którego realizacja została rozpoczęta w poprzednim roku realizowany był 
w sposób pilotażowy. Okazało się, że umieszczona w poprzedniej uchwale tzw. sztywna kwota 
dziewięciu tysięcy zł na budowę przydomowej oczyszczalni ścieków okazała się sposobem nie prak-
tycznym. Dzisiejsza zmiana uchwała zmierza do tego, aby nie ustalać jednej sztywnej kwoty budowy 
przydomowej oczyszczalni ścieków. Dotacja zostanie na poziomie czterech i pół tysiąca zł, a resztę 
pokryje mieszkaniec.   

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/202/2017 z dnia 31 marca 2017 roku w sprawie zmiany uchwały nr XVII/118/2016 
z dnia 8 września 2016 r. 
 
pkt 7) 
Kierownik RFZ Waldemar Marciniak – poinformował, że zmiana ta podyktowana jest przygotowaniami 

gminy do aplikowania o środki unijne na realizacje programu „Czysta energia w Gminie Fabianki”. 
Chodzi tu o montaż instalacji odnawialnych źródeł energii zarówno na budynkach użyteczności pu-
blicznej jak i u mieszkańców gminy. Jeżeli wniosek o dofinansowanie będzie zgodny z planem go-
spodarki niskoemisyjnej możemy uzyskać jeszcze dodatkowe punkty. Część zadań PGN już są w 
planie uwzględnione, natomiast chcemy dodać nowe działania tj.: budowa mikroinstalacji fotowolta-
icznych na budynkach Urzędu Gminy i SP w Cypriance oraz budowa i montaż pomp ciepła na in-
dywidualnych budynkach mieszkalnych.    

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/203/2017 z dnia 31 marca 2017 roku zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 
Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Fabianki. 
 
pkt 8) 
Kierownik GZO Marek Migdał – powiedział, że to jest ta sama uchwała, która była przyjęta na ostatniej 

sesji jako pilotażowa, intencyjna. Jesteśmy zobligowani do 31 marca br. podjąć już tą uchwałę wła-
ściwą. Jest pozytywna opinia Kuratorium Oświaty i nic się w niej nie zmieniło.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/204/2017 z dnia 31 marca 2017 roku w sprawie dostosowania sieci szkół podsta-
wowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 
 
pkt 9) 
Wójt Gminy – poinformował, że jeden z właścicieli gruntów o powierzchni powyżej sześciu ha wystąpił z 

wnioskiem o opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na tychże dział-
kach. Dziś ustawa o ustroju rolnym uniemożliwiła nabycie gruntów rolnych przez wszystkich, którzy 
nie są rolnikami.  Nadmienił, że aby taka osoba mogła dokonać zakupu musi być opracowany na ta-
kie grunty miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Właściciel ten pokrywa ponad 80% 
kosztów z tym związanych. Dodatkowo wszystkie drogi, które powstaną dzięki opracowaniu tego 
planu zostaną z mocy ustawy przekazane na rzecz gminy. Wszystkie te drogi wewnętrzne będą 
utwardzane przez właściciela czy też nabywcę tychże gruntów. Takie porozumienie zostanie spisane. 
Chciałby aby więcej było takich wnioskodawców i chętnych, którzy będą inwestowali w nasze tere-
ny.  

   
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXIII/205/2017 z dnia 31 marca 2017 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia: 
„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Szpetalu Górnym, gmina Fabianki”. 
 
Ad.9 
Brak. 
 
Ad.10 
Brak. 
 
Ad.11 
Radny Powiatowy Tomasz Jezierski – poinformował, że w tym tygodniu ruszyła przebudowa ul. Dobrzyń-

skiej. Zakończenie budowy planowane jest na 15 września. Pierwszym etapem była wycinka drzew, 
teraz jest budowa kanalizacji w drodze. Ulica praktycznie w całości wyłączona jest z eksploatacji, 
udostępniony jest tylko dojazd do posesji mieszkańcom. Zorganizowany jest objazd przez ul. Płocką. 
Z czasem pojawi się problem, ponieważ rondo ma też być budowane. Dodał, że przebudowywana 
ma zostać również ul. Grodzka. Przetarg wygrała ta sama firma, która remontuje ul. Dobrzyńską. 
Kolejnymi etapami będzie ułożenie chodników, poszerzenie nawierzchni, położenie masy asfalto-
wej. Nadmienił, że ma nadzieję, że budowa drogi zostanie szczęśliwie zakończona do 15 września. 
Podziękował za przystąpienie, realizację oraz wkład finansowany jaki gmina poniosła przy przebu-
dowie ul. Dobrzyńskiej.    

 
Radny Przybyszewski Marian – poinformował, że trzeba wyrównać drogę w kierunku Krępin.  
 
Radny Stroiński Artur – podziękował Panu Wójtowi i Panu Kierownikowi ZGK za zamontowanie lamp w 

Świątkowiźnie. W imieniu mieszkańców i Pani Sołtys podziękował wszystkim, podziękował rów-
nież Radnym Powiatowym, a w szczególności Radnemu Krzyżanowskiego za profesjonalizm jaki 
wykonany został na trasie dróg powiatowych  począwszy od Cyprianki do Zadusznik. Dodał, że był 
na tych drogach i powiedział, że wykonane jest to bardzo fachowo.  

 
Sołtys Chełmicy Małej Nowicki Krzysztof – odniósł się do dróg. Na pytanie, które chciał zadać odpowiedź 

otrzymał już w sprawozdaniu Wójta. Ze śmiałą odpowiedzialnością może przekazać mieszkańcom, 
że wszystkie ubytki i remonty będą sukcesywnie remontowane. Dodał, że interesuje go droga Skórz-
no- Chełmica Duża. Jaki odcinek i w którym miejscu będzie remontowana. Stwierdził, że najbardziej 
interesuje go droga od cmentarza. Powiedział, że wyjazd od tej nowej drogi i skręt na Włocławek 
jest utrudniony. Jest tam reklama jakiegoś sklepu, która utrudnia widoczność.  

 
Wójt Gminy – powiedział, że na temat dróg już się wypowiedział. Nadmienił, że drogi będą naprawiane suk-

cesywnie. Skończą robić jedną, dopiero wtedy będą jechać robić drugą drogę, żeby nie marnować 
czasu na przejazdy. Przystąpiliśmy już do kompleksowej naprawy wszystkich dróg, ponieważ 
wszystkie są zdewastowane. Idzie to dosyć sprawnie, projekt nasz zdał egzamin. Najgorszy stan dróg 
jest tam gdzie nie funkcjonuje dobrze melioracja. Stwierdził, że wie o tym, że wśród mieszkańców 
nie ma wyrozumiałości i tolerancji, ale trzeba jakoś przekonywać ich i prosić o chwilę cierpliwości. 
Powiedział, że jesień i zimę mieliśmy mokrą, a następnie mróz spowodował degradacje dróg. Mamy 
sprzęt, dzięki któremu naprawa naszych dróg idzie w lepszym kierunku. Odniósł się do sprawy z re-
klamą. Jak wiadomo są one na terenie prywatnym, a nie w drodze krajowej czy gminnej. Nie może-
my nic z tym zrobić, poza wystosowaniem prośby o przeniesienie reklamy. Nadmienił, że jeżeli cho-
dzi o przebudowę odcinka Skórzno- Chełmica Duża, na ten odcinek kładziony będzie dywanik i od 
drogi wojewódzkiej do skrzyżowania będzie poszerzona droga w Skórznie i budowany chodnik na 
ponad 900 m. Na bocznych drogach będą zainstalowane lampy.   

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, jak to jest, że mieszkaniec chcący postawić płot musi zwrócić 

się do gminy z planem tego płotu i musi uzyskać na to zgodę? Jest to budowa stała. Tak więc jeżeli 
mieszkaniec chce postawić reklamę, która też jest wbudowana, czy też musi uzyskać taką zgodę?  

 
Kierownik ZGK Kujawski Piotr – powiedział, że jeżeli chodzi o zabudowę ogrodzeń i pozostałej małej ar-

chitektury przy drogach to zgłoszenie należy kierować do Starostwa. Przepis według prawa budow-
lanego mówi, że ogrodzenie przy skrzyżowaniach czy drodze powinno mieć ażur w 75 %, ale żeby 
wymóc ten przepis to jest długa droga.  
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Radny Znajmiecki Marian – dodał, że już kilkakrotnie słyszał o tym od rolników. Nadmienił, że tu należa-

łoby monitować o obniżenie tej reklamy. Tutaj chodzi o bezpieczeństwo.  
 
Sołtys Nasiegniewa Łukaszewski Robert – powiedział, w imieniu mieszkańców domków rodzinnych chciał 

zgłosić problem jeżdżących ciężarówek jednej z firm. Mieszkańcy chcieliby, aby zabezpieczyć jakoś 
ten asfalt, który był kładziony przez gminę z uwagi na to, że już zaczyna pękać. Ciężarówki mają 
swój tonaż i rozjeżdżają tą drogę. Jest problem, ponieważ uszkodzony już jest również tam płot, za-
padnięta jest kostka na której stoi lampa. Dodał, że ona też już jest pęknięta. Zgłoszone było to już 
do energetyki, lecz niestety nic to nie dało. Stwarza to zagrożenie, więc trzeba byłoby to jakoś za-
bezpieczyć i naprawić.    

 
Radny Górecki Krzysztof – podziękował Panu Wójtowi za zrozumienie problemu i udrożnienie rowu melio-

racyjnego, który biegnie od Szpetala Górnego przez Kulin, Urszulewo i dalej prosto do Wisły. Do-
dał, że bobry pobudowały kilka tam i powstało wielkie rozlewisko na gruntach kilku mieszkańców. 
Dzięki interwencji Pana Wójta wszystko zostało pięknie udrożnione. Dodał, wracając do tematu re-
klamy, że można byłoby zamontować jakieś lustro na drodze, aby uzyskać jakąś widoczność.  

 
Radny Znajmiecki Marian – zapytał Pana Kierownika w imieniu pewnej mieszkanki, która ma postawiony 

mały „szaorek” wielkości 4x4 za który płaci podatek. Czy aby to rozebrać musi zgłosić to do Gmi-
ny?  

 
Kierownik ZGK Kujawski Piotr – odpowiedział, że trzeba zgłosić to do Starostwa.  
 
Sołtys Szpetala Górnego Kawczyński Rafał – poinformował, że 23 kwietnia organizowany jest rajd rowe-

rowy schetynówką. Serdecznie wszystkich chętnych, którzy chcą przejechać się nową trasą na rowe-
rach zaprasza. Spotykają się o godz. 10:30 na parkingu koło kościoła.  

 
Sekretarz Gminy Dorota Białkowska – poinformowała, że Pan Wójt prowadził rozmowy z Agencją Re-

strukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa we Włocławku odnośnie zorganizowania szkolenia dla rol-
ników z terenu gminy Fabianki. Szkolenie takie odbędzie się 4 kwietnia 2017 r. o godz. 12,00 w 
świetlicy w Skórznie. Tematem szkolenia będą płatności bezpośrednie w 2017 r. oraz obowiązek za-
zielenienia. 9 kwietnia w Lubrańcu odbędzie się kolejna edycja Powiatowej Wystawy „Stoły Wiel-
kanocne na Kujawach”. Naszą Gminę reprezentować będzie Koło Gospodyń Wiejskich z Fabianek. 
Odniosła się do tematu książki autorstwa Pana Jana Bielickiego. Państwo Sołtysi i Państwo Radni 
otrzymali informację o zwiększonym w marcu br. nakładzie tej książki oraz poprosiła o zamieszcze-
nie informacji na sołeckich tablicach ogłoszeń. Książkę można nabyć bezpośrednio u autora. Przy-
pomniała Radnym o składaniu oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia br. ze stanem na dzień 
31.12.2016 r. Poinformowała również o zmianach wprowadzonych od  01 marca br w ustawie o sa-
morządzie gminnym dotyczących m.in kwestii oświadczeń majątkowych.   

 
Wójt Gminy – poprosił, aby powiadomić małych rolników, że do nich też kierowany jest program w ramach 

PROW.  Nadmienił, że zaostrzyły się przepisy co do zakupu  i  przechowywania oleju napędowego 
na terenie gospodarstwa. Skończyły się czasy kiedy można było przechowywać i przewozić olej na-
pędowy  w dowolnych  pojemnikach plastikowych czy metalowych.  

                Dlatego wychodząc naprzeciw Wójt zaprosił firmę zajmującą się produkcją i dystrybucją  zbiorni-
ków dostosowanych do nowych wymogów na spotkanie. Ogólnie mówiąc  są to zbiorniki z podwój-
nym płaszczem z odpowiedniego materiału i  dystrybutorem.  Przepisy są  restrykcyjne  i na pewno 
rolnicy będą kontrolowani.  Ci którzy się nie  dostosują będą  sankcjonowani.  Poinformował rów-
nież Radnych, że tego samego dnia  odbędzie się spotkanie  z mieszkańcami  gminy Fabianki,  któ-
rzy są chętni  na nabycie mieszkań czynszowych.  

   
Przewodniczący RG Adam Rejmak – nadmienił, że na terenie gminy istnieje duży problem z pszczołami. 

Dodał, że wykonywane są opryski przez rolników i nie tylko w godzinach przelotowych pszczół. 
Powoduje to wyniszczanie bardzo wielu pszczelich rodzin. Odczytał pismo, które wpłynęło do Rady 
w sprawie wyniszczania pszczelich rodzin.  

 
Radny Przybyszewski Marian – odniósł się do sprawy pszczół. Poinformował, że rolnicy maja takie szkole-

nia. Dodał, że aby móc przeprowadzać zabiegi oprysków muszą uzyskać zaświadczenie ukończenia 
szkolenia chemizacyjnego. Niektórzy rolnicy nie widzą problemu w tym, że poprzez opryski w go-
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dzinach przelotowych zabijają pszczoły bo widzą tylko zysk. To, że w przyszłości tego zysku już 
mieć nie będzie to na to nie patrzą. Powiedział, że gdy nie będzie pszczół to nie będzie zysków.  

 
Ad. 12 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zakończył XXIII sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
 
Protokołowała: 
 
Daria Sadlak 


